



Kongernes
Nordsjælland

Kikhavn



VisitNordsjaelland.com

VisitNordsjælland



Stråtækt idyl i Kikhavn

Kikhavn står i dag som for godt 200 år siden. De charmerende, stråtækte gårde ligger på hyggelige, smalle gader og er omkranset af stokroser. Byen har på mirakuløs vis modstået ildebrande og havets rasen.

Der bor ca. 25 indbyggere i Kikhavn. Om sommeren stiger indbyggertallet til ca. 700 personer. Det er oplagt at pakke picnic-kurven og hoppe i vandet ved Kikhavns fine strand. Derefter kan turen gå mod Spodsbjerg Fyr, Knud Rasmussens Hus og Fyrgården med den måske aller-smukkest udsigt i hele Halsnæs-området.

Det ældste fiskerleje i Halsnæs

Som det ældste fiskerleje i Halsnæs strækker Kikhavns historie sig tilbage til 1200-tallet. Fiskeriet foregik med små både ud for kysten, der efter endt fangst blev trukket op på land. Frem til slutningen af 1500-tallet var Øresundsregionen, og sandsynligvis også Kikhavn, hovedleverandør af sild til det europæiske marked.

Stort set uændret

I 1795 udbrød en brand i Kikhavn, hvor 17 huse, svarende til ca. halvdelen, nedbrændte. Man besluttede ikke at genopføre de nedbrændte huse, men at udflytte dem. Kikhavn har herefter ikke ændret sig væsentligt frem til i dag.

Pas på Kikhavn

Bilkørsel er ikke tilladt. Parkér bilen på P-pladsen lige udenfor byen. Benyt kun de anlagte stier. Fjern ikke sand, sten, beplantning mv. fra stranden og anlæggene. Undlad brug af åben ild.



Thatched idyll in Kikhavn

200 years ago, Kikhavn looked the same as today. The charming, thatched houses lie in narrow streets, surrounded by hollyhocks. The village has withstood fires and storms.

Kikhavn has approx. 25 inhabitants and in the summer almost 700. The sandy beach of Kikhavn is a great place to picnic and swim. Afterwards you can walk up to the Spodsbjerg Lighthouse, Knud Rasmussens Hus and Fyrgården to one of the most wonderful views of the Halsnæs-area.

The oldest fishing village in Halsnæs

As the oldest fishing village in Halsnæs, the history of Kikhavn dates back to the 13th century. The fish were caught in small boats that were later taken up on land. Until the 16th century, the Øresund Region, and Kikhavn, was the principal supplier of herring to the European market.

200 years the same

In 1795 a fire started in Kikhavn destroying 17 houses – half the village. It was decided not to rebuild the houses but relocate them. Since then Kikhavn has remained the same.

Take care of Kikhavn

Please note that cars are not allowed in the village. A parking lot can be found just outside. Use only the official paths. Do not remove sand, rocks or plants from the beach. Do not start an open fire.



Strohgedeckte Idylle in Kikhavn

Kikhavn ist heute wie vor 200 Jahren. Die charmanten, strohgedeckten Bauernhäuser liegen in schmalen Gassen von Stockrosen geschmückt. Die Stadt hat sowohl Brand als auch Stürme widerstanden.

Es wohnt ugf. 25 Menschen in Kikhavn. Im Sommer sind es ugf. 700. Der Kikhavn Strand eignet sich sehr gut fürs Picknicken und Baden. Danach zu Fuß zum Spodsbjerg Lichtturm, Knud Rasmussen Hus und Fyrgården mit der wahrscheinlich schönsten Aussicht in der Halsnæs-Umgebung.

Ältestes Fischerdorf in Halsnæs

Als das älteste Fischerdorf in Halsnæs fängt die Geschichte Kikhavns im 13. Jahrhundert an. Die Fische wurden in kleinen Booten geangelt, die danach aufs Land geschleppt wurden. Bis zum 16. Jahrhundert war die Øresundregion, und auch Kikhavn, Hauptlieferant von Hering in Europa.

Fast wie zuvor

1795 brach ein Brand in Kikhavn aus und 17 Häuser, fast die Hälfte der Stadt, wurden zerstört. Es wurde entschieden die Häuser nicht wieder aufzubauen, sondern zu verlegen. Nachdem hat sich Kikhavn wenig verändert.

Kikhavn bewahren

Achten Sie bitte darauf, dass Autofahren nicht erlaubt ist. Auf dem Parkplatz am Rand des Dorfes parken. Nur die offiziellen Pfade betreten. Sand, Steine und Pflanzen nicht von den Stränden und Anlagen entfernen. Kein offenes Feuer.